

ရန်ကုန်ပရိုတက်စတင့်ပြန်လည်ပြုပြင်သောအသင်းတော်
Yangon Protestant Reformed Church
တနင်္ဂနွေစာစောင်၊ နံပတ် (၁၀၁)

နေ့စွဲ - ၁. ၄. ၂၀၁၂

ပွဲတော်မင်္ဂလာနှစ်ခုအကြောင်း (Two Sacraments)

အဘယ့်ကြောင့် ပွဲတော်မင်္ဂလာနှစ်ခုသာရှိရပါသနည်း? ထို့မေးခွန်းကိုဖြေဖို့လိုအပ်ပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ရှိမန်ကက်သလစ်ဂိုဏ်းက မှားယွင်းစွာ (၇)ခုရှိသည်ဟု ပြောနေခဲ့ဖူးဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် အချို့သောခရစ်ယာန်အုပ်စုများကလည်း ခြေဆေးပေးခြင်း၊ မြေကိုကိုင်တွယ်ခြင်းနှင့်အချို့သောပုံမှန်လှုပ်ကိုင်ခြင်းများကို ပွဲတော်မင်္ဂလာများအဖြစ်သတ်မှတ်လုပ်ကိုင်နေကြခဲ့ဖူးဖြစ်ပါသည်။

တစ်ခုတည်းသောအရာသည် ပွဲတော်မင်္ဂလာဖြစ်သည်ဟု မည်သို့သိနိုင်ပါသနည်း? အဖြေမှာ၊ ခရစ်တော်ကိုယ်တိုင်က ၎င်းသည် ဝတ်ပြုခြင်း၏သင်္ကေတအထိမ်းအမှတ်ဖြစ်သည်ဟု အမိန့်ပေးသောအရာဖြစ်ရပါမည်။ ထိုသို့ခရစ်တော်ကပြောသည်ကို တမန်များက လက်တွေ့ကျင့်သုံးခြင်းဖြင့် သေချာကြောင်းသိနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းကို ကျွန်တော်တို့က ပွဲတော်မင်္ဂလာများအားတည်ထောင်ခန့်ထားခြင်းဟုခေါ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ခြေဆေးခြင်းသည် ပွဲတော်မင်္ဂလာမဖြစ်နိုင်ပါ။ ခရစ်တော်က ဆေးပေးခဲ့သော်လည်း၊ အသင်းတော်က လုပ်ပါဟု အမိန့်မပေးခဲ့ပါ။ ထို့အတူ တမန်တော်များကလည်း အတည်ပြုခြင်းအနေဖြင့် မကျင့်သုံးခဲ့ကြပါ။

ထို့အတူ ကက်သလစ်များ၏ပွဲတော်မင်္ဂလာများကို စစ်လျှင်လည်း ဤစံနှုန်းနှင့် မကိုက်ညီနိုင်ကြောင်း တွေ့ရပါသည်။ ကလေးငယ်များအသိအမှတ်ပြုမင်္ဂလာ၊ အာပတ်ဖြေခြင်း(ဘုန်းတော်ကြီးထံအပြစ်ဝန်ခံခြင်း)၊ ကက်သလစ်ဘာသာရေးထုံးတမ်းစဉ်လာများ စသည်တို့က မည်သည်ကိုမျှ သင်္ကေတအထိမ်းအမှတ် မဖြစ်စေကြပါ။ ထို့အတူ သေခါနီးလူနာကို ဆီလိမ်းဘိသိတ်ပေးခြင်းတို့ကို ခရစ်တော်က မစေခိုင်းခဲ့သလို၊ တမန်တော်များကလည်း မပြုလုပ်ခဲ့ကြပါ။ ထို့အတူ လက်ထပ်ခြင်းက သင်္ကေတအထိမ်းအမှတ်တစ်ခု ဖြစ်ပါသော်လည်း၊ ခရစ်တော်က ပွဲတော်မင်္ဂလာတစ်ခုအနေနှင့် ကျင်းပပါဟု မမှာကြားခဲ့ပါ။ တမန်တော်များကလည်း ထိုသို့ မကျင့်သုံးခဲ့ကြပါ (၁ကော ၇:၁၊ ၆-၈၊ ၂၅-၂၇၊ ၃၂-၃၄)။

သို့သော် ဤသို့ရှင်းပြခြင်းက အဘယ့်ကြောင့် ပွဲတော်မင်္ဂလာနှစ်ခုသာရှိရပါသနည်း? ဆိုသောမေးခွန်းကို အဖြေမပေးသေးပါ။ အတိအကျပြောရလျှင် အဘယ့်ကြောင့် ဗဟိုနှင့်ညီညွတ်စွာပွဲတော် နှစ်ခုသာ ရှိရသနည်း? ထိုမေးခွန်းကိုဖြေရပါမည်။ ထိုသို့ဖြင့် ၎င်းပွဲတော်များကိုအသုံးပြုသည့်အခါ ပို၍အကျိုးရှိနိုင်ပါမည်။

ပွဲတော်မင်္ဂလာနှစ်မျိုးသာရှိရသည့်အကြောင်းအရင်းကို ၎င်းပွဲတော်မင်္ဂလာတို့အထဲတွင်ပင် တွေ့နိုင်ပါသည်။ သူတို့က ကျွန်တော်တို့၏ ခရစ်ယာန်ဘာဝလုံးကို ပုံဆောင်နေကြပါသည်။ ဗဟိုစံ မင်္ဂလာက ကျွန်တော်တို့၏ ဘုရားသခင်၏ပဋိညာဉ်ထဲ၊ ကယ်တင်ခြင်းထဲ ဝင်ရောက်ပုံနှင့်လမ်းကြောင်းကိုပေါ်ပြု၍၊ ညီညွတ်စွာပွဲတော်က ထိုပဋိညာဉ်ထဲတွင်နေထိုင်အသက်ရှင်သော ကျွန်တော်တို့ ၏ ဘဝများကို သင်္ကေတအထိမ်းအမှတ်ပြုပါသည်။ ခရစ်တော်က အဖိုးအပေးရန်မလိုဘဲပေးထားသော ကယ်တင်ခြင်းကို လက် တွေ့ရှင် သန်ခံစားခြင်းကို သင်္ကေတပြုပါသည်။ ထို့ကြောင့် အခြားသောပွဲတော်မင်္ဂလာမျိုး မည်သည်နေရာတွင်မှ မလိုအပ်တော့ပါ။ အဘယ့် ကြောင့်ဆိုသော် သင်္ကေတပြုစရာမကျန်တော့သောကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။

ပွဲတော်မင်္ဂလာများ၏အံ့ဩစရာကောင်းခြင်းမှာ၊ ၎င်းတို့ ကျွန်တော်တို့၏ခရစ်ယာန်ဘဝများအကြောင်း ပုံပေါ်သင်္ကေတပြု ယုံသာမက၊ ခရစ်တော်ကိုလည်း ကျွန်တော်တို့ထံ ညီညွတ်စွာသက်သေပေးနေကြပါသည်။ ၎င်းနှစ်မျိုးက အတူတကွနှင့် ကျွန်တော် တို့ထံရှိသမျှသည် ခရစ်တော်ထံမှရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သူ့မှတစ်ဆင့်ရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သူ့အားဖြင့်ရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သူ့အထံ၌ရခြင်းဖြစ်ပါသည် ဟု ပြောပြနေကြပါသည်။ သူ့နှင့်သာမဟုတ်လျှင် ကျွန်တော်တို့သည် ဘာမှမဟုတ်ကြပါ။ ဘာမှမပိုင်ကြပါ။ မရှိကြပါ။ ပွဲတော်မင်္ဂလာ နှစ်ခုက အတူတကွနှင့် ပေတရုပြောခဲ့သည်ကို ကျွန်တော်တို့ထံ ပြောပြနေကြပါသည်။ “ထိုသခင်၏ နာမေတာမှမဆုတ်ပေး၊ ငွေတို့ကို ကယွင် ဝိုင်းဝံ့သောနာမ တစ်ခုတစ်ခုမဂ္ဂ၊ ဝေသာနားကင်းဝေသာကု လူတို့ဝံ့တစ်ခုငွေမဂ္ဂ၊ ပေတရုပြောသည့် ထိုသူတို့အား၂မတ္တိ၏ (တမန် ၄:၁၂)။ ၎င်းတို့ကပေး သော သက်သေသည် ပေါလူက ဖောက် ၁:၃ တွင်ပေးသောသက်သေဖြစ်ပါသည်။ “ခရစ်တော်အားဖြင့် ငါတို့သည် အားလုံးသော ဝိညာဉ်ရေးရာကောင်းချီးမင်္ဂလာများကိုရကြ၏။”

ပွဲတော်မင်္ဂလာများက ခရစ်တော်၏သေခြင်းနှင့်အသွေးတော်သည် အဓိကအကျဆုံးဖြစ်သည်ဟု ပြောပြကြပါသည်။ ဗဟိုစံက ကျွန်တော်တို့သည် ခရစ်ယာန်အသက်ရှင်ခြင်းသို့ ခရစ်တော်၏အသွေးတော်နှင့်ယဇ်ပူဖော်ခြင်းဖြင့်ရောက်ကြသည်ဟု ပြောပြပါသည်။ ညီညွတ်စွာပွဲတော်မင်္ဂလာက ခရစ်တော်၏အသွေးတော်နှင့်ယဇ်ပူဖော်ခြင်းအားဖြင့် ကျွန်တော်တို့သည် လှုပ်ရှားကြသည်။ အသက်ရှင်ကြသည်။ မိမိတို့၏ဝိညာဉ်ရေးရာဖြစ်တည်မှုကိုရကြသည်။ ဝိညာဉ်ရေးရာခွန်အား၊ အစားအစာကိုရကြသည်ဟု ထပ်၍ပြောပြပါသည်။ ၎င်းတို့ကို ကျွန်တော်တို့သည် ဘုရားသခင်နှင့်မိတ်သဟာယဖွဲ့ခြင်းထဲသို့ ဝင်ရောက်သည်နှင့်စတင်ရကြပါသည်။ ခရစ်တော် ၏ယဇ်ပူဖော်ခြင်းသည် ကျွန်တော်တို့အတွက် အရာခပ်သိမ်းဖြစ်ပါသည်။

ပွဲတော်မင်္ဂလာများဖြင့် ဘုရားသခင်သည် မည်မျှအံ့ဩစရာကောင်းသောလက်ဆောင်များကို ပေးနေပါသနည်း! ၎င်းတို့ကို ကျွန်တော်တို့က နမောနမဲ့၊ ဂရုမစိုက် မပြုဘဲနေကြပါမည်။

ဗဟိုဇာတ်လမ်း၏ ပုံပေါ်သင်္ကေတပြုခြင်းအကြောင်း(Symbolism of Baptism)

ကျွန်တော်တို့သည် ဗဟိုဇာတ်လမ်း၏အကြောင်းကို ရင်တစ်ဝိုက်တစ်ခုခုလျက် စတင်ကြပါမည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ခရစ် ယာန်များအကြား ထိုအရေးကြီးလှသည့်အကြောင်းကို ခြားနားစွာလက်ခံနေကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ကျွန်တော်တို့သည် နှစ်ခြင်း ရိုက်နှက်မှုကို စိတ်နာစေဖို့တော့ မရည်ရွယ်ကြပါ။ ကျမ်းစာကပြောပြသောအမှန်တရားသည် ရှင်းလင်းနေပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကျွန် တော် တို့ပြောသည်ကို သူတို့က နားထောင်ကြရန်သာတောင်းဆိုချင်ပါသည်။

ပထမအကြောင်းအရာမှာ ဗဟိုဇာတ်လမ်း၏အကြောင်းအရာဖြစ်ပါသည်။ ဗဟိုဇာတ်လမ်းသည် သောသေသင်္ကေတသက်သက်က မည် သည့်တန်ခိုးစွမ်းအား၊ အာနိသင်မရှိပါဟု ကျွန်တော်တို့ ယုံကြည်ကြပါသည်။ တန်ခိုးရှိသည်ဟု ကက်သလစ်များ၊ အင်္ဂလိကန်များ၊ လူသာရင်အဖွဲ့များက မှားယွင်းစွာသင်နေကြပါသည်။ ဗဟိုဇာတ်လမ်း၏အကြောင်းသည် ၎င်း၏သင်္ကေတပုံဆောင်ချက်ဖြစ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ရေနှင့်ပေးသောဗဟိုဇာတ်လမ်း ခရစ်တော်၏အသွေးတော်ကိုပုံဆောင်ကြောင်း အားလုံးက လက်ခံကြမည်ဟု ကျွန်တော်တို့ ယုံ ကြည်ပါသည်။ ရေကိုသုံးခြင်းက (မည်သို့မည်ပုံသုံးကြောင်း လောလောဆယ်တေးချိတ်ထားပါမည်)ခရစ်တော်၏တန်ခိုးကြီးလှသော အသွေးတော်ဖြင့် အပြစ်များအား ဆေးကြောပစ်လိုက်ခြင်းကို ပုံဆောင်ပါသည်။

နောက်တစ်ဖွဲ့နှင့်ပြောရလျှင် ဗဟိုဇာတ်လမ်းက ကယ်တင်ခြင်းရသဖြင့် ဖြောင့်မတ်ခြင်းကို အထူးပြုပြောပြချင်ပါသည်။(ကျွန် တော်တို့၏အပြစ်များကြောင့်ဖြစ်ပေါ်လာသော လိပ်ပြာမလုံခြင်းကို ဖယ်ရှားပစ်ခြင်း)။ ထို့အပြင် ကယ်တင်ခြင်းရသဖြင့် သန့်ရှင်းရာ သို့ရောက်ကြခြင်းကိုလည်းပြောပြချင်ပါသည်။(ကျွန်တော်တို့၏အပြစ်များကြောင့်ဖြစ်ပေါ်လာသော အညစ်အကြေးများ၊ ညစ်ညမ်း ခြင်းများကို ဖယ်ရှားခြင်း)။ ထို့ကြောင့် ဗဟိုဇာတ်လမ်းက ကျွန်တော်တို့၏အပြစ်များမှခွင့်လွှတ်မှုခံရခြင်းကို ပုံဆောင်ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ သည် ယုံကြည်ခြင်းကြောင့်ဖြောင့်မတ်လာကြသည်။ အပြစ်များမှခွင့်လွှတ်ခံရခြင်းသည် ဖြောင့်မတ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းကို ဗဟိုဇာတ်လမ်း ပုံဆောင်ပါသည်။ ထို့အပြင် ဗဟိုဇာတ်လမ်းက ကျွန်တော်တို့ထံ အသစ်မွေးဖွားစေခြင်းနှင့်သန့်ရှင်းစေခြင်းတို့ကိုလှုပ်ပေးသော ဘုရားသခင်၏အ လှုပ်ကိုလည်း ပုံဆောင်ပါသည်။ ထို့သို့ဖြင့် ကျွန်တော်တို့သည် သန့်ရှင်းသူများဖြစ်လာကြပါသည်။

ကယ်တင်ခြင်းအားလက်တွေ့ရလာခြင်းကို ဗဟိုဇာတ်လမ်း ပုံဆောင်နေသည့် အသွေးပြုသောရေက ခရစ်တော်၏အသွေးတော်ကို သာ ပုံဆောင်ခြင်းမဟုတ်။ ခရစ်တော်၏ဝိညာဉ်တော်ကိုလည်း ပုံဆောင်နေပါသည်။ ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့်၊ ဝိညာဉ်တော်အထံ၌ ကျွန်တော်တို့သည် ဆေးကြောခြင်း(ဗဟိုဇာတ်လမ်း)ခံကြရပါသည်။ အပြစ်မှခွင့်လွှတ်ခံရခြင်း၊ အပြစ်မှဆေးကြောပေးခြင်းနှင့်စုစည်းအ တွက်ဖြစ်ပါသည်။

ထို့အတွက်ကြောင့် ကျမ်းစာက ဗဟိုဇာတ်လမ်းကို ဝိညာဉ်တော်၏လက်ဆောင်ဟုပေါ်ပြုရခြင်းဖြစ်သည် (မသဲ ၃:၁၁၊ တမန် ၁:၅၊ ၁၁:၁၆၊ ၁ကော ၁၂:၁၃)။ ဗဟိုဇာတ်လမ်းက ဝိညာဉ်တော်သည် အပြစ်များအားဆေးကြောပေးခြင်းတာဝန်ကို အဓိကဆောင်ရွက်ပေးပါ သည်။ ဝိညာဉ်တော်က ကျွန်တော်တို့ထံ ခရစ်တော်၏အသွေးတော်ကို ရောက်လာစေပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ဖြောင့်မတ်ဖို့၊ သန့်ရှင်း ခြင်းသို့ရောက်ဖို့ ဖြစ်သည်။ ထို့လှုပ်ဆောင်ခြင်းကို ဝိညာဉ်တော်က မိမိကိုယ်မိမိ ကျွန်တော်တို့ထံ ပေးအပ်ခြင်းဖြင့် ဆောင်ရွက် သည်။ ထို့ကြောင့် ကယ်တင်ခြင်းရသောအခါ ကျွန်တော်တို့သည် အသွေးတော်အားဖြင့်သာ ဗဟိုဇာတ်လမ်းရသည့်မဟုတ်။ ဝိညာဉ် တော်ထံသို့ (သို့) ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့်လည်း ဗဟိုဇာတ်လမ်းဖြစ်ပါသည်။

၎င်းက အတော်အရေးကြီးသောနောက်ဆက်တွဲရလဒ်များ ဖြစ်လာစေပါသည်။ ပထမအနေနှင့် ၎င်းသည် ပဲနီတီကော်စ တယ်လ်များ(ဝိညာဉ်အစွန်းရောက်ရိုက်များ (သို့) ဟာလေလှယရိုက်များ)၏ မှားယွင်းခြင်းကို ပေးသောအဖြေဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့က မှားယွင်းစွာ ဝိညာဉ်တော်ဗဟိုဇာတ်လမ်း နောက်မှအထူးပေးရသည်ဟု သွန်သင်ကြသည်။ အမှန်မှာ ဝိညာဉ်တော်ဖြင့်ဗဟိုဇာတ်လမ်း ဖြစ် သည် ကယ်တင်ခြင်းရခြင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အချက်ကို ကျမ်းစာက ရှင်းစွာသင်ပေးပါသည် (တမန် ၂:၃၈-၃၉၊ ရောမ ၅:၁-၅၊ ၈: ၉၊ ၁ကော ၁၂:၁၃ တို့ကို ယော ၇:၃၇-၃၉၊ ဂလာတီ ၃:၂၊ ဖေက် ၁:၁၃-၁၄ တို့နှင့်နှိုင်းယှဉ်ဖတ်ကြည့်ပါ)။

ဗဟိုဇာတ်လမ်းသည်သောသေသင်္ကေတ ခရစ်တော်၏အသွေးတော်နှင့်ခရစ်တော်၏ဝိညာဉ်တော်ကို ပုံဆောင်သည်ဆိုလျှင် ကျမ်းစာက ဗဟိုဇာတ်လမ်းကို သွန်းလောင်းခြင်း (သို့) ဖြန်းခြင်းဖြစ်သော ပေါ်ပြပါသည်။ ဤအမှန်တရားကို “ဗဟိုဇာတ်လမ်းပုံပေးနည်း”ဆိုသော ခေါင်းစဉ်တွင် ပိုမိုပြည့်စုံစွာပြောပြပါဦးမည်။ ကျွန်တော်တို့ညွှန်ပြချင်သည်မှာ ဗဟိုဇာတ်လမ်း အပြစ်များကို ယေရှုခရစ်တော်၏အသွေး တော်၊ ဝိညာဉ်တော်နှင့် ဖယ်ရှားပစ်ခြင်း၊ ဆေးကြောပစ်လိုက်ခြင်းကို လှပစွာပုံဆောင်နေပါက၊ ဗဟိုဇာတ်လမ်း ဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ် ထံသို့ ကျွန်တော်တို့၏ဝင်ရောက်ကြခြင်းကို ပုံဆောင်နေပါသည်။ ကျေးဇူးတော်သက်သက်ကြောင့်သာ ဝင်ရောက်နိုင်ပါသည်။ ခရစ် တော်ကသာ ဝင်ရောက်နိုင်ရန်ပြုလှုပ်ပေးပါသည်။

ဗဟိုဇာတ်လမ်း၏ပုံဆောင်ချက်နှင့်တကယ်အမှန်တရားအကြောင်း(The Sign and Reality of Baptism)

ကျွန်တော်တို့ ဗဟိုဇာတ်လမ်းကို ပြောဆိုကြခြင်းသည် ပါမီနကျလှပါသည်။ ဓမ္မသစ်ကျမ်းက ဗဟိုဇာတ်လမ်းသည်စကားလုံးကို နည်းလမ်းနှစ်မျိုးဖြင့် သုံးပါသည်။ ထိုအချက်ကို သတိမပြုကြသဖြင့် မကြာခဏ မှားနေကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

တစ်ခါတရံ ကျမ်းစာက ဗဟိုဇာတ်လမ်းကို ဘာသာရေးအခန်းအနားတစ်ခုအနေနှင့်သုံးတတ်ပါသည်။ ၎င်းကို ကျွန်တော်တို့က ရေနှင့်ပေးသောဗဟိုဇာတ်လမ်းဟုခေါ်လျှင် ရနိုင်ကောင်းပါသည်။ တကယ်တမ်းပြောရလျှင် ရေနှင့်ပေးသောဗဟိုဇာတ်လမ်း ဗဟိုဇာတ်လမ်းဟုခေါ်ပါ။

ဖတ္တိခံ၏ပုံဆောင်ချက်သာဖြစ်ပါသည်။ မမြင်ရသော၊ သို့သော် ဝိညာဉ်ရေးအရ တကယ်ရှိသောအရာတို့ကို ပြည့်စုံသည့်သင်္ကေတ သာဖြစ်ပါသည်။

သင်္ကေတ(သို့)ပုံဆောင်ချက်တို့နှင့်ခြားနားနေသည့် ဖတ္တိခံ၏တကယ်အရှိတရားမှာ ယေရှုခရစ်တော်၏အသွေးတော်၊ ဝိ ညာဉ်တော်ဖြင့် အဖြစ်များကို ဆေးကြောပစ်လိုက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းသည် ဖတ္တိခံ၏တကယ်အရှိတရားဖြစ်သည်။ ရေဖြင့်ပေး သောဖတ္တိခံမှာ ၎င်းကိုပုံဆောင်ပေါ်ပြုခြင်းမျှသာဖြစ်ပါသည်။ ထို့သို့ ဖတ္တိခံကို ဝိညာဉ်ရေးရာရှုထောင့်မှကြည့်လျှင်၊ ဖတ္တိခံက ကျွန် တော်တို့ကိုကယ်တင်ပါသည်ဟုပြောခြင်းသည် သင့်တော်ကောင်းမွန်သောပြောဆိုခြင်းဖြစ်ပါသည်။ (၁ပေ ၃း ၂၁)။

ဓမ္မသစ်ကျမ်းစာက ၎င်းဝိညာဉ်ရေးရာအရှိတရားကို ကျမ်းပို့ခံအကြောက်အများနှင့်ပြောပြပါသည်။ ထို့ကျမ်းပို့ခံများတွင်သုံး သောဖတ္တိခံဆိုသည့်စကားလုံးက ပုံဆောင်ချက်ဖြစ်သည့် ရေဖြင့်ပေးသောဖတ္တိခံကို ပြောနေကြခြင်းမဟုတ်ပါ။ ထို့ကျမ်းပို့ခံများထဲမှ ထင်ရှားသောကျမ်းပို့ခံများမှာ ရောမ ၆း၃-၆၊ ၁ကော ၁၂း၁၃၊ ဂလာတီ ၃း၂၇၊ ဖေဟ် ၄း၅၊ ကောလောသဲ ၂း၁၂ တို့ဖြစ်ကြသည်။ ထို့ကျမ်းပို့ခံများအားလုံးက ဝိညာဉ်တော်၌ (သို့) ဝိညာဉ်တော်နှင့် ဖတ္တိခံပေးခြင်းအကြောင်းကိုပြောကြပါသည်။

ထို့ကျမ်းပို့ခံတစ်ခုကမျှ ရေဖြင့်ပေးသောဖတ္တိခံအကြောင်းကို မပြောကြပါ။ ထို့အချက်ကို သတိမရလျှင် ကျွန်တော်တို့သည် များစွာသောအမှားများသို့ ကျဆုံးကြမည်ဖြစ်ပါသည်။ အဆုံးသတ်တွင် ရေက ကယ်တင်သည်ဟုပြောသည်အထိများကြမည်ဖြစ်ပါ သည်(၁ပေ ၃း ၂၁)။ (သို့) ရေက ကျွန်တော်တို့ကို ခရစ်တော်နှင့်ဆက်သွယ်ခြင်း၊ ခရစ်တော်နှင့်မိတ်သဟာယဖွဲ့ခြင်းတို့သည့် ပို့ ဆောင်သည်ဟု မှားယွင်းစွာ နိဂုံးဆွဲကြမည်ဖြစ်ပါသည်။ (၁ကော ၁၂း၁၃)။

ဖတ္တိခံခံကြသူအားလုံးက ဖတ္တိခံ၏တကယ်အရှိတရားကို လက်မခံကြရပါဆိုသည့်အချက်က သင်္ကေတနှင့်တကယ်အရှိတ ရားတို့အကြားရှိ ခြားနားမှုကို သက်သေပေးကြပါသည်။ ထို့အတူ ရေဖြင့် ဖတ္တိခံပေးခြင်းကို လက်မခံသူမှန်သမျှသည် ကျွန်တော်တို့ အား ကယ်တင်ခြင်းကိုပေးသည့် ဖတ္တိခံ၏ ဝိညာဉ်ရေးရာတကယ်အရှိတရားကို လက်လွှတ်ကြရခြင်း မဖြစ်ပြန်ပါ။

မည်သို့ပင်ဖြစ်ပါစေ၊ ထိုနှစ်ခုကြားတွင် ဆက်စပ်နေမှု ရှိနေပါသည်။ တခုသည် အခြားတခု၏ သင်္ကေတ၊ ပုံဆောင်ချက် ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အချက်ကို မမေ့ရပါ။ “ရှိကာရှိဖို့သို့”ဟုပြထားသော သင်္ကေတ(ဆိုင်းဘုတ်)က၊ တကယ်တမ်းတွင် “ဟူစတမ်ဖို့”ကို သာရောက်စေလျှင် ထိုသင်္ကေတသည် အမှားသာဖြစ်သည်။ ဘာမှအသုံးမဝင်နိုင်ပါ။ လိမ်ညာခြင်းသာဖြစ်ပါမည်။ ထို့ကြောင့် ကျွန် တော်တို့အတွက် တကယ်အသုံးဝင်သော သင်္ကေတဆိုလျှင် တကယ်အရှိတရားကိုညွှန်ပြရပါမည်။ ထိုကဲ့သို့ သင်္ကေတနှင့်တကယ်အ ရှိတရားတို့သည် ဆက်စပ်နေကြရပါမည်။ သင်္ကေတက တကယ်အရှိတရားနှင့်ကိုက်ညီရမည်။ ထို့အတူ တကယ်အရှိတရားကလည်း သင်္ကေတနှင့်ကိုက်ညီမှုရှိရမည်သာ ဖြစ်ပါသည်။

ဥပမာ၊ မည်သည့်ပုံစံဖြင့် ဖတ္တိခံကိုပေးသည့်အခါ ရေကိုသုံးရမည်နည်းဟု မေးသောအခါ၊ ထိုအဖြေကို ဝိညာဉ်ရေးရာ ဖတ္တိခံကို မည်သို့ခံယူရကြပါသနည်းဆိုသည်ကိုလေ့လာ၍ အဖြေကိုအတိုင်းအတာတခုထိ ပေးနိုင်ပါမည်။ အကယ်၍ “ကျွန်တော် တို့သည် ခရစ်တော်၏အသွေးတော်နှင့်ဝိညာဉ်တော်ဖတ္တိခံကို မည်သို့ခံကြရပါသနည်း? ဟုမေးလျှင်၊ ကျမ်းစာ၏အဖြေမှာ “ဖြန်းခြင်း (သို့) သွန်းလောင်းခြင်းဖြင့်”ဟူ၍ဖြစ်ပါမည်။ ထိုသို့အဖြေပေးခြင်းတွင် သင်္ကေတနှင့်တကယ်အရှိတရားတို့သည် ကိုက်ညီမှုမရှိလျှင် ဖြေသောအဖြေတို့သည် လမ်းမှားသို့လှည့်ပို့ (သို့) အူကြောင်ကြောင်အဖြေများသာ ဖြစ်နေပါတော့မည်။

ထိုသို့ပင် တကယ်အရှိတရားကလည်း သင်္ကေတနှင့်အကိုက်ဖြစ်ဖို့လိုပါသည်။ သို့မဟုတ်ပါက၊ မှန်ကိုစားခြင်း၊ စပျစ်ခိုင်ကို သောက်ခြင်းတို့က သင်္ကေတအမှတ်လက္ခဏာအဖြစ် ခရစ်တော်၏သေခြင်းကို ပုံဆောင်ကြမည်မဟုတ်ပါ။ ထိုသင်္ကေတအမှတ်လက္ခ ဏာက သန်စင်ပေးခြင်းကိုလည်း ပေါ်ပြပေးရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ခရစ်တော်က တကယ်အရှိတရားကို ယုံကြည်နိုင်ရန်၊ နားလည်နိုင်ရန် ကူညီသည့်အနေနှင့် သင်္ကေတအမှတ်လက္ခဏာတို့ ကို ပေးထားခဲ့ပါသည်။ “တကယ်ပင် တစ်ခုတရားက ကျွန်တော်အဖြစ်များကို၊ တခုမှမကျန်အောင်၊ စင်ကြယ်အောင် ဆေးကြောပေး နိုင်ပါသလား? ဟု ကျွန်တော်မေးသည်ဆိုလျှင်၊ ယုံဖို့ သိပ်ကိုများလွန်းနေပါသည်။ ကျွန်တော်အဖြစ်များ များလွန်းလှသည်၊ ကြီး လွန်းနေကြပါသည်။ ထို့အခါ ဖတ္တိခံမင်္ဂလာ၏သင်္ကေတအမှတ်လက္ခဏာက “ခန္ဓာကိုယ်၏အညစ်အကြေးများသည် ရေနှင့်ဆေး ကြောခြင်းဖြင့် စင်ကြယ်သွားသလို၊ အဖြစ်များကိုလည်း သခင်ခရစ်တော်၏ဝိညာဉ်တော်နှင့်အသွေးတော်ကဖယ်ရှားပစ်ပါသည်”ဟု ပြောပြပါသည်။ ထိုသို့ ဖတ္တိခံက ကျွန်တော်ယုံကြည်ခြင်းကို ခရစ်တော်နှင့်သူ၏ယဇ်ပူဇော်ခြင်းအား ကိုးစားရန် အားပေးပါသည်။

(Doctrine According to Godliness, Rev. Ronald Hanko၏စာအုပ်မှ ဘာသာပြန်ပါသည်)

+++++

- သုတ္တံ ၃း၁-၃၅ (ဂျိန်းဘုရင်မူ)
- ၁ - ငါ့သား၊ ငါ့ဥပဒေသတို့ကို မမေ့နှင့်၊ ထို့မှဆန်ကျင့်စွာ သင်၏နှလုံးသားက ငါ့ပညတ်တော်များကို စောင့်ရှောက်ပါစေ၊
- ၂ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ရှည်လျားသောနေ့ရက်များ၊ ရှည်သောအသက်နှင့်ငြိမ်းချမ်းခြင်းတို့ကို သင်ထံသို့ ထပ်ပေါင်းထည့်မည် ဖြစ်သည်။
- ၃ - ဂရုဏာနှင့်အမှန်တရားတို့က သင့်ကို မစွန့်စေနှင့်၊ ၎င်းတို့ကို သင်၏လည်ပင်း၌ချည်ထားလော့၊ သင်၏နှလုံးသားသင်ပုန်းပေါ် တွင် ရေးထားလော့၊

- ၄ - ထို့သို့ပြုလျှင် သင်သည် ဘုရားသခင်နှင့်လူတို့ရှေ့တွင် မျက်နှာသာပေးခံရခြင်းနှင့် ကောင်းသောရပ်တည်နိုင်ခြင်းတို့ကို ရှာတွေ့မည်ဖြစ်သည်။
- ၅ - သင့်နှလုံးသားအားလုံးနှင့် ဘုရားသခင်ကို အားကိုးပါ။ သင်၏ကိုယ်ပိုင်နားလည်ခြင်းအပေါ် မမှီနှင့်။
- ၆ - သင်၏လမ်းစရိုးတလျှောက်လုံးတွင် ဘုရားသခင်ကို အသိအမှတ်ပြုပါ။ ထိုအခါ သူ့က သင်၏လမ်းစရိုးကို လမ်းညွှန်မည်။
- ၇ - သင်သည် မိမိ၏မျက်စေ့များရှေ့တွင် ပညာရှိကဲ့သို့မဖြစ်နှင့်။ ဘုရားသခင်ကိုကြောက်ရွံ့လော့၊ ဆိုးညစ်ခြင်းမှရှောင်ခွာလော့။
- ၈ - ထို့သို့ပြုခြင်းသည် သင်၏အဓိကကျသောနေရာသို့ ကျန်းမာခြင်းဖြစ်လိမ့်မည်။ သင်၏အစိုးတို့အတွက် ခြင်ဆီဖြစ်လိမ့်မည်။
- ၉ - ဘုရားသခင်ကို သင်၏ဥစ္စာပစ္စည်းတို့နှင့်၎င်း၊ သင်၏တိုးတက်ခြင်းအားလုံးတို့၏အဦးသီးတို့ဖြင့်၎င်း ဂုဏ်ပြုပါ။
- ၁၀ - ထို့သို့ပြုလျှင် သင်၏စပါးကိုတို့သည် များပြားခြင်းဖြင့် ပြည့်ကြမည်။ သင်၏စပျစ်သီးနယ်ရာတို့သည် အသစ်သောပိုင်တို့ဖြင့် ပြည့်လှုံနေပါမည်။
- ၁၁ - ငါ့သား၊ ဘုရားသခင်၏ဆုံးမခြင်းကို အထင်မသေးနှင့်။ သူ၏အမှားပြင်ပေးခြင်းကို စိတ်မပျက်နှင့်။
- ၁၂ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ဘုရားသခင်သည် သူ့ချစ်သောသူကို အမှားပြင်ပေးပါသည်။ ပခင်က သူ့သဘောကျသောသားကို ပြုသကဲ့သို့ဖြစ်ပါသည်။
- ၁၃ - ဉာဏ်ပညာကိုရှာတွေ့သောသူနှင့်၊ နားလည်ခြင်းကို ရသောသူသည် ပျော်ရွှင်သောသူဖြစ်ပါသည်။
- ၁၄ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ဉာဏ်ပညာကို ကုန်ကူးခြင်းသည်၊ ဝေဠုကိုကုန်ကူးခြင်းထက် ပိုကောင်းပါသည်။ ထို့အပြင် ၎င်းကိုရခြင်းသည် သန်ခင်လှသောရွှေကိုရခြင်းထက် ပိုကောင်းပါသည်။
- ၁၅ - ဉာဏ်ပညာသည် ပတ္တမြားတို့ထက် ပို၍ တန်ဖိုးကြီးပါသည်။ သင်က လှိုချင်ပါသည်ဟုပြောသောအရာများကို ထိုရတနာနှင့် နှိုင်းယှဉ်၍မရပါ။
- ၁၆ - ရှည်လျားသောနေ့ရက်များသည် သူ၏ညာပက်တွင်ရှိသည်။ ထို့အပြင် သူ၏ဘယ်ပက်တွင် ဥစ္စာနေတို့နှင့်ဂုဏ်ရှိခြင်းတို့ ရှိပါသည်။
- ၁၇ - ဉာဏ်ပညာ၏လမ်းကြောင်းတို့သည် နှစ်လှိုပွယ်သောလမ်းစရိုးတို့ဖြစ်ပါသည်။ သူ၏လမ်းစရိုးတို့သည် ငြိမ်းချမ်းခြင်းဖြစ်ပါသည်။
- ၁၈ - သူ့အားစွဲကိုင်သောသူတို့အတွက် ဉာဏ်ပညာသည် အသက်ပင်ဖြစ်သည်။ သူ့အားထိန်းသိမ်းထားသူတိုင်း ပျော်ရွှင်ကြမည်ဖြစ်သည်။
- ၁၉ - ဘုရားသခင်သည် ဉာဏ်ပညာဖြင့် ကမ္ဘာမြေကြီးကို တည်ထောင်ခဲ့ပါသည်။ နားလည်ခြင်းဖြင့် သူသည် ကောင်းကင်တို့ကို တည်ထောင်တော်မူခဲ့ပါသည်။
- ၂၀ - အသိပညာဖြင့် ဘုရားသခင်သည် နက်ရှိုင်းသောနေရာတို့ကို ခွဲပွင့်ခဲ့ပါသည်။ မိုးတိမ်တို့အား နှင်းတို့ကိုကျခိုင်းပါသည်။
- ၂၁ - ငါ့သား၊ ၎င်းတို့ကို သင်၏မျက်လုံးတို့မှ ခွာမသွားစေပါနှင့်။ ကောင်းမွန်သောဉာဏ်ပညာနှင့်အမြော်အမြင်ရှိခြင်းတို့ကို စောင့်ထိန်းပါ။
- ၂၂ - ထို့သို့ပြုလျှင် ၎င်းတို့သည် သင်၏ဝိညာဉ်အတွက် အသက်ဖြစ်ကြလိမ့်မည်။ သင်၏လည်ပင်းအတွက် တင့်တယ်ခြင်းဖြစ်ကြပါမည်။
- ၂၃ - ထို့အခါ သင်သည် သင်၏လမ်းစရိုးတွင် လုံးဝခြွာသွားရမည်။ သင်၏ခြေတို့လည်း ခလုတ်မတိုက်ရ။
- ၂၄ - သင်လျှောင်းသောအခါ၊ မကြောက်လန့်ရ။ မှန်သည်။ သင်လဲလျှောင်းသောအခါ၊ သင်၏အိပ်ပျော်ခြင်းသည် ချို့မြန်မည်ဖြစ်သည်။
- ၂၅ - ရှုတ်တရက်ရောက်လာသောဘေးအန္တရာယ်ကို မကြောက်ရ။ ဆိုးညစ်သူ၏အနိဗ္ဗာန်မြင်ကွင်း ရောက်လာသော် မကြောက်လန့်ရ။
- ၂၆ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ဘုရားသခင်သည် သင်၏စိတ်ချရခြင်းဖြစ်လိမ့်မည်။ သူ့က သင့်ခြေကို ဖမ်းမိသွားမှုမှ စောင့်ထိန်းပေးတော်မူမည်။
- ၂၇ - လှုပ်နှိုးခွင့်အခွမ်းသည် သင့်လက်ထဲရှိနေစဉ်၊ ထိုက်တန်သောသူတို့ထံ ကောင်းမြတ်ခြင်းကို ထုတ်မပေးဘဲမထားနှင့်။
- ၂၈ - သင်ထံ၌ရှိနေပါလျှက်၊ သင့်အိမ်နီးချင်းကို “သွားပါ၊ နောက်နေ့မှပြန်လာခဲ့ပါ။ ထိုအခါငါပေးမည်”ဟုမပြောနှင့်။
- ၂၉ - သင့်အနီးတွင် စိတ်အေးလက်အေး နေထိုင်သည်ကို မြင်ရလျှက်၊ သင်၏အိမ်နီးချင်းအပေါ် မကောင်းသောအကြံမကြံနှင့်။
- ၃၀ - သင့်အပေါ် နာကျင်အောင်မပြုလျှင်၊ အကြောင်းမရှိဘဲ လူတိုင်းနှင့်ရန်မဖြစ်နှင့်။
- ၃၁ - ပိနိပ်သူများကို မနာလိုမဖြစ်နှင့်။ သူ၏လမ်းများထဲမှတူကုန်မှု မရွေးနှင့်။
- ၃၂ - ကောက်ကျစ်စဉ်းလဲခြင်းသည် ဘုရားသခင်အတွက် ရွံ့စရာဖြစ်သည်။ သို့သော် သူ၏လျှို့ဝှက်ချက်တို့သည် ပြောင့်မတ်သောသူရှိပါသည်။
- ၃၃ - ဘုရားသခင်၏ကျိန်ခြင်းသည် ဆိုးယုတ်သူ၏အိမ်ထဲတွင်ရှိသည်။ သို့သော် ပြောင့်မတ်သူတို့နေထိုင်သောနေရာကို ဘုရားသခင် ကောင်းချီးပေးပါသည်။
- ၃၄ - အမှန်ပင် ဘုရားသခင်သည် အထင်သေးသောသူကို အထင်သေးတော်မူပါသည်။ သို့သော် နှိမ့်ချသောသူကို ကျေးဇူးတော်ပေးတော်မူပါသည်။

၃၅ - ပညာရှိသည် ဂုဏ်ကျက်သရေကို အမွေရမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် မှိုက်မဲသူတို့ကို ချီးမြှင့်အားပေးခြင်းပြုသူသည် အရှက်ကွဲမည်ဖြစ်သည်။

XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX

ဂလာတိ ၃:၁-၂၉ (ဂျိန်းဘုရင်မ)

၁ - အိုး၊ မှိုက်မဲသောဂလေးရှန်းနယ်သားတို့၊ အမှန်တရားကို မနာခံကြရန်၊ သင်တို့ကို မည်သူက ပြုစားပါသနည်း? သင်တို့၏မျက်လုံးများရှေ့တွင် ယေရှုခရစ်တော်ကို လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်၌ အသေခံသူအဖြစ်နှင့် သင်တို့ကြားတွင် ထင်ရှားစွာ ပြခဲ့ပြီးမဟုတ်လော?

၂ - ဤအကြောင်းအရာတစ်ခုတည်းကိုသာ သင်တို့ထံမှ ငါသိချင်ပါသည်။ သင်တို့သည် ဝိညာဉ်တော်ကို ပညတ်တော်များအားလှုပ်ကိုင်ခြင်းဖြင့် လက်ခံရရှိကြပါသလော? (သို့) ယုံကြည်ခြင်းအကြောင်းကို ကြားရခြင်းအားဖြင့်လော?

၃ - သင်တို့သည် ထိုမျှ မှိုက်မဲကြသလော? ဝိညာဉ်တော်ဖြင့်စတင်ကြလျက်၊ သင်တို့သည် ယူ့တွင် အသွေးအသားဖြင့် ပြည့်စုံဖို့ ဖြစ်ဆင်ကြပါသလော?

၄ - သင်တို့သည် မြောက်များစွာအရာများကို အချည်းနီးမဲ့ ခံကြပြီလော? အားလုံးသည် အချည်းနီးမဲ့ဖြစ်နေပြီလော။

၅ - သင်တို့ထံသို့ ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် အမှုဆောင်ပေးသူ၊ သင်တို့ကြား၌ အံ့ဩစရာများကိုပြုလုပ်ခဲ့သူသည်၊ ပညတ်တော်၏အလှုပ်များဖြင့် လှုပ်ခတ်ခြင်းဖြစ်ပါသလော? (သို့) ယုံကြည်ခြင်းကို ကြားနာခြင်းအားဖြင့်လော?

၆ - ထိုနည်းတူ အေဗရာဟမ်သည် ဘုရားသခင်ကို ယုံကြည်ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းကို သူ၏မြောင့်မတ်ခြင်းအတွက် မှတ်ယူခဲ့ပါသည်။

၇ - ထို့ကြောင့် ယုံကြည်ခြင်းရှိသူမှန်သမျှသည် အေဗရာဟမ်၏သားသမီးများဖြစ်ကြသည်ဟု သင်တို့သိကြပါ။

၈ - ကျမ်းစာက ဘုရားသခင်သည် မယုံကြည်သူတို့ကို ယုံကြည်ခြင်းဖြင့် မြောင့်မတ်စေမည်ကို ကြိုသိသဖြင့်၊ အေဗရာဟမ်ထံ ဝေဝေလိကို ကြိုတင်ပေးကြားခဲ့ပါသည်။ “သင့်အားဖြင့် နိုင်ငံအားလုံးတို့သည် ကောင်းချီးခံရမည်”ဟု မြောခဲ့ပါသည်။

၉ - ထို့ကြောင့် ယုံကြည်ခြင်းရှိသူတို့သည် သစ္စာရှိသောအေဗရာဟမ်နှင့်အတူ ကောင်းချီးခံကြရပါသည်။

၁၀ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ပညတ်တော်၏အလှုပ်များအောက်၌ရှိနေသမျှသောသူတို့သည် ကျိန်ခြင်းအောက်၌ရှိကြပါသည်။ “ပညတ်တော်စာအုပ်တွင်ရေးထားသောအရာများအားလုံးကို ဆက်လက်၍ မလုပ်သူတို့ကို ကျိန်ခြင်းကိုခံစေ”ဟုရေးထားပါသည်။

၁၁ - သို့သော် မည်သည့်လူသားမျှ ပညတ်တော်အားဖြင့် ဘုရားသခင်ရှေ့မှောက်တွင် မမြောင့်မတ်ကြပါ။ ထိုအချက်သည် ထင်ရှားနေပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် မြောင့်မတ်သောသူသည် ယုံကြည်ခြင်းဖြင့် အသက်ရှင်မည်ဖြစ်သောကြောင့်ပင်။

၁၂ - ပညတ်တော်သည် ယုံကြည်ခြင်းမဟုတ်ပါ။ သို့သော် ထိုအရာတို့ကို လုပ်ကိုင်သူသည် ထိုအရာများထံ၌အသက်ရှင်မည်ဖြစ်သည်။

၁၃ - ခရစ်တော်သည် ငါတို့ကို ပညတ်တော်၏ကျိန်ခြင်းမှ ကယ်လွတ်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ငါတို့အတွက် မိမိကိုယ်ကို ကျိန်ခြင်းဖြစ်စေခဲ့ပြီ။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ဤသို့ရေးထားပါသည်။ “သစ်ပင်ပေါ်တွင် ချိန်ဆွဲထားခြင်းခံရသူတို့ကို ကျိန်ခြင်းကိုခံရသူဖြစ်သည်။”

၁၄ - ထိုသို့ဖြင့် အေဗရာဟမ်၏ကောင်းချီးမင်္ဂလာသည် ယေရှုခရစ်တော်အားဖြင့် တပါးအမျိုးသားတို့ထံ ရောက်လာရန်ဖြစ်သည်။ ငါတို့သည်လည်း ဝိညာဉ်တော်၏ကတိတော်ကို ယုံကြည်ခြင်းဖြင့် ရနိုင်ကြရန်ဖြစ်သည်။

၁၅ - ညီအစ်ကိုတို့၊ ငါသည် လူတို့ပြောဆိုပုံနှင့်ပြောနေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ လူသားပြုသောပဋိညာဉ်ပင်လျှင်၊ အခိုင်အမာပြုပြီးဖြစ်ပါက၊ မည်သူကမှ ပျက်ပစ်၍မရပါ။ (သို့) ထပ်ထည့်၍လည်း မရပါ။

၁၆ - ယူ့တွင် အေဗရာဟမ်နှင့်သူ၏မျိုးနွယ်ထံ ကတိတော်များကိုပေးထားပါသည်။ ထိုသို့ပေးသည့်အခါ၊ ဘုရားသခင်က သင်၏မျိုးနွယ်တို့ထံဟု ပြောမထားပါ။ အများထံပေးသကဲ့သို့မပြောပါ။ သို့သော် တဦးတည်းထံသို့သာ ပြောပါသည်။ သင်၏မျိုးနွယ်ဟူ၍ ဖြစ်သည်။ ထိုသူသည် ခရစ်တော်ဖြစ်သည်။

၁၇ - ဤသို့ပြောရခြင်းမှာ၊ ဘုရားသခင်ရှေ့ ခရစ်တော်၌ အခိုင်အမာပြုပြီးသောပဋိညာဉ်ကို၊ နောက်နှစ်ပေါင်းလေးရာသုံးဆယ်ကြာမှ ရောက်လာသော ပညတ်တော်များက မပျက်ပစ်နိုင်သောကြောင့်၊ ၎င်းက ကတိတော်ကို အာနိသင်မရှိအောင် မဖြုလုပ်နိုင်သောကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။

၁၈ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် အမွေရခြင်းသည် ပညတ်တော်ကြောင့်သာဖြစ်လျှင်၊ ၎င်းသည် ကတိတော်ကြောင့် မဖြစ်နိုင်တော့ပါ။ သို့သော် ဘုရားသခင်က ၎င်းအမွေကို အေဗရာဟမ်ထံ ကတိတော်ဖြင့် ပေးအပ်ခဲ့ပါသည်။

၁၉ - ထိုသို့ဖြစ်လျှင် ပညတ်တော်က မည်သည့်ကိုဆောင်ရွက်ပေးပါသနည်း? ၎င်းကို ပေါက်ပျက်ကျူးလွန်ခြင်းများကြောင့် ထပ်ထည့်ရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ကတိတော်ကိုပေးအပ်ထားသော မျိုးစေ့ ရောက်လာသည့်တိုင်အောင်ဖြစ်သည်။ ၎င်းကို ကြားဝင်ဖြန်ဖြေပေးသူ၏လက်၌ ကောင်းကင်တမန်များအားဖြင့် ခန့်အပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

၂၀ - ယူ့တွင် ကြားဝင်ဖြန်ဖြေသူသည် တပက်တည်းအတွက် ကြားဝင်ဖြန်ဖြေပေးခြင်း မဟုတ်ပါ။ သို့သော် ဘုရားသခင်သည် တပက်ဖြစ်ပါသည်။

၂၁ - ထို့သို့ဆိုလျှင် ပညတ်တော်သည် ဘုရားသခင်၏ကတိတော်ကို ဆန့်ကျင်နေပါသလား? ဘုရားသခင်ကတားမြတ်ပါသည်။ အကယ်၍သာ အသက်ရှင်ခြင်းကိုပေးနိုင်သော ပညတ်တော်ကို ပေးခဲ့သည်ဆိုပါလျှင်၊ ဖြောင့်မတ်ခြင်းသည် အမှန်တကယ်ပင် ပညတ်တော်မှရနိုင်ပါမည်။

၂၂ - သို့သော် ကျမ်းစာက အားလုံးကို အပြစ်၏အောက်၌နိဂုံးချုပ်ပစ်လိုက်ပါသည်။ ထို့သို့ဖြင့် ယေရှုခရစ်တော်၏ ယုံကြည်ခြင်း ကတိတော်ကို ယုံကြည်သူတို့ထံ ပေးနိုင်ရန်ဖြစ်သည်။

၂၃ - သို့သော် ယုံကြည်ခြင်းရောက်မလာခင်၊ ငါတို့သည် ပညတ်တော်အောက်တွင် ထိန်းထားခြင်းခံကြရပါသည်။ နောက်မှဖွင့်ပြ တော်မူမည့် ယုံကြည်ခြင်းသို့ ပိတ်ထားခြင်းကို ခံနေခဲ့ကြရပါသည်။

၂၄ - ထို့ကြောင့် ပညတ်တော်သည် ငါတို့၏ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီးဖြစ်ပါသည်။ ငါတို့ကို ခရစ်တော်ထံ ခေါ်သွားသူဖြစ်သည်။ ထို့သို့ ဖြင့် ငါတို့သည် ယုံကြည်ခြင်းဖြင့် ဖြောင့်မတ်နိုင်ကြရန်ဖြစ်သည်။

၂၅ - သို့သော် ထိုယုံကြည်ခြင်းရောက်လာပြီးသောအခါ၊ ငါတို့သည် ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး၏အောက်၌ ရှိမနေကြတော့ပါ။

၂၆ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သင်တို့အားလုံးသည် ခရစ်တော်ယေရှုကို ယုံကြည်ကြသဖြင့် ဘုရားသခင်၏သားသမီးများ ဖြစ်ကြပြီ ဖြစ်သည်။

၂၇ - ခရစ်တော်ထံသို့ ဗတိုဇံခံယူကြသမျှသော သင်တို့အားလုံးသည် ခရစ်တော်ကို ဝတ်ဆင်ကြပြီဖြစ်သည်။

၂၈ - ထိုနေရာတွင် ဂျူး၊ ဂရိယူဒါ၊ မဂ်ဂါ၊ ထို့အတူ ကျွန်၊ လွတ်လပ်သူ၊ ယောက်ျား၊ မိန်းမ ယူဒါ၊ မဂ်ဂါ၊ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သင်တို့အားလုံးသည် ခရစ်တော်ယေရှု၌ တစ်လုံးတဝတည်း ဖြစ်ပါသည်။

၂၉ - ထို့အပြင် သင်သည် ခရစ်တော်ပိုင်ဖြစ်လျှင်၊ သင်သည် အေဗရာဟမ်၏မျိုးနွယ်ဖြစ်ပါသည်။ ကတိတော်အရ အမွေခံရမည့်သူ ဖြစ်သည်။

+++++

သခင်ဘုရား၏နေ့(၄)

၉။ ဤသို့ဆိုလျှင် ဘုရားသခင်က လူသားမလိုက်လျှောက်နိုင်သော မိမိ၏ပညတ်တော်ကိုတောင်းဆိုရာ မတရားရာကျသည် မဟုတ် ပါလော့?

မဟုတ်ပါ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ဘုရားသခင်ကလူကို လိုက်လျှောက်နိုင်သူအဖြစ် ပြုလုပ်ခဲ့သောကြောင့်ဖြစ်သည်။ သို့ သော် လူသည် ဓာတု၏ လှုံ့ဆော်မှုအားဖြင့်၎င်း၊ မိမိ၏ ဆန္ဒရှိသောမနာခံမှုဖြင့်၎င်း ဘုရားပေးသော ထိုလက်ဆောင်များကို မိမိ အတွက်နှင့်၊ သားစဉ်မြေးဆက်များအတွက် ဆုံးရှုံးစေခဲ့ပါသည်။

(ဒေသနာ ၇:၂၉၊ ယော ၈:၄၄၊ ၂ကော ၁၁:၃၊ ကမ္ဘာ ၃:၄၊ ၇၊ ရော ၅:၁၂)

၁၀။ ထို့သို့ မနာခံသူ၊ ပွန်ကန်သူကို ဘုရားသခင်က အပြစ်ဒဏ်ပေးဘဲ လွတ်စေပါသလား?

မလွတ်စေပါ။ ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ မူလအပြစ်နှင့်တကယ်ကျူးလွန်သောအပြစ်များကို အလွန်အလွန် သဘောမ ကျပါ။ “ပညတ်တော်အုပ်တွင်ရေးထားသောအရာများအားလုံးကို ဆက်လက်၍မလုပ်သူတိုင်း ကျိန်ခြင်းကိုခံစေ” ဟုကြေညာတော် မူသည့်အတိုင်း၊ ၎င်းတို့ကို မိမိ၏ဖြောင့်မတ်သော တရားစီရင်ခြင်းဖြင့် ယူဘဝဋ္ဌ၎င်း၊ ထာဝရကာလဋ္ဌ၎င်း အပြစ်ဒဏ်ပေးမည်ဖြစ် သည်။

(ဆာလံ ၅:၅၊ ရော ၁:၁၈၊ တရား ၂၈:၁၅၊ ဟေဗြဲ ၉:၂၇၊ တရား ၂၇:၂၆၊ ဂလာ ၃:၁၀)

၁၁။ သို့သော် ဘုရားသခင်သည် ဂရုဏာရှိသူ မဟုတ်ပါလား?

ဘုရားသခင်သည် တကယ်ပင်ဂရုဏာရှိသူဖြစ်သည်။ သို့သော် ဖြောင့်မတ်သူလည်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်၏ အမြင့်ဆုံးသောကြီးမြတ်မှုကို ဆန့်ကျင်လျက်ပြုသောအပြစ်အား အဆုံးစွန်သောဒဏ်ခတ်ခြင်းကို ခံရမည်ဟု မိမိ၏ဖြောင့်မတ်ခြင်း ဖြင့် တောင်းဆိုတော်မူသည်။ ဆိုလိုသည်မှာ ခန္ဓာနှင့်ဝိညာဉ် ထာဝရအပြစ်ဒဏ် ခံရ ခြင်းဖြစ်သည်။

(ထွက် ၃၄:၆၊ ၂ဝ:၅၊ ယောဘ ၃၄:၁၀-၁၁၊ ဆာလံ ၅:၅-၆၊ ကမ္ဘာ ၂:၁၇၊ ရော ၆:၂၆)